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infOrmaCe z radniCe

ČiStiČka OdpadnÍCh vOd
po 25 letech provozu, došlo v červnu 
letošního roku poprvé v historii k úpl-
né odstávce čistírny odpadních vod 
v  Horní cerekvi. Toto zařízení slouží 

nepřetržitě od roku 1996 a  je do něj 
svedena kanalizace z  celého města. 
Odpadní voda je zde zbavena hrubých 
i jemných nečistot, okysličována a po-
té vypouštěna do řeky Jihlávky. Dese-
tidenní odstávka, která byla povolena 
příslušnými úřady, posloužila k nutným 
základním opravám některých beto-
nových částí, které jsou jinak neustá-
le pod hladinou vody, ale také odha-
lila netěsnosti odkalovacího příkopu. 
Tyto vynucené opravy budou uhraze-
ny z rozpočtové rezervy města. K cel-
kovému stavu byla odbornou firmou 
vypracována zpráva o  stavu zařízení, 
na jejíž základě již dnes víme, že nás 
v budoucnu čeká nemalá investice do 
stávajícího zařízení. Jelikož město v mi-
nulosti z extrémně nízkých cen vybíra-
ných za vodné a stočné nebylo schop-
no vytvářet rezervy do žádného fon-
du, bude nutné tyto extrémně náklad-

né investice hradit z  rozpočtu města, 
úvěru, popř. některého dotačního titu-
lu – pokud bude v budoucnu vypsán, 
nebo v  kombinaci všech těchto mož-
ností. Zcela jistě bude nutné se v příš-
tích letech zamyslet nad zvýšením cen 
vodného a  stočného v  Horní cerekvi 
tak, aby část vybraných prostředků ze 
stočného mohla být investována zpět 
do této naší infrastruktury.

rOzšÍřenÍ SLužeb v dOmOvě Jeřabina
ve středu 23.  června byla za  účas-
ti ministryně práce a  sociálních věcí 
Jany Maláčové, hejtmana vítězslava 
schreka a  dalších významných hos-
tů slavnostně zahájena přestavba 
budovy Denního stacionáře na  Do-
mov se  zvláštním režimem, kde bu-
de pečováno o  osoby s  poruchami 
autistického spektra. Během již pro-
bíhající přestavby bude vybudováno 
šest samostatných pokojů, společen-
ská místnost s kuchyní, sociální záze-
mí, místnost pro zaměstnance, terasa 
a  sklad. Rozpočet počítá také s  no-
vým vnitřním vybavením, které bude 
pořízeno na míru pro klienty této služ-
by. „práce budou zahrnovat také ven-
kovní úpravy, dojde i k  rozšíření par-
kovacích stání,“ uvedl ředitel Domova 
Jeřabina pelhřimov. Náklady na vybu-
dování zázemí pro  novou službu, je-
jíž kapacity jsou v současnosti nedo-
statečné, činí 7,5 milionu korun. vel-
ká část nákladů bude uhrazena díky 
dotaci, kterou poskytlo Ministerstvo 
práce a  sociálních věcí z  programu 
určeného na   rozvoj a  obnovu soci-

álních služeb. Čtvrtina nákladů pů-
jde za  zřizovatelem Domova Jeřabi-
na pelhřimov, kterým je Kraj vysočina. 
Hotovo by mělo být na přelomu října 
a  listopadu, přičemž už nyní probí-
há nábor kvalifikovaných pracovníků. 

slavnostní zahájení přestavby bylo ta-
ké jedním z důležitých výstupů projek-
tu s názvem Zkvalitnění péče o oso-
by s  poruchami autistického spektra 
v Kraji vysočina, do kterého je Domov 
Jeřabina pelhřimov zapojen.
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Ceník za pronájem SOS Pohřebním službám schválený radou města

ceny jsou uvedeny bez DpH

Služba Cena od 1.5. – 30.9. Cena od 1.10. – 30.4. 

pronájem smuteční obřadní 
síně včetně úklidu 1 700 Kč 2 500 Kč

Reprodukovaná hudba 600 Kč 600 Kč

smuteční řečník 1 000Kč 1 000Kč

v  uplynulých měsících doslova pul-
zovalo veřejným míněním zavedení 
poplatku pro pohřební služby za pro-
nájem smuteční obřadní síně v Horní 
cerekvi. v souvislosti s tímto rozhod-
nutím rady města koluje na veřejnosti 
spousta polopravd a  lží, které by by-
lo zcela jistě dobré uvést na pravou 
míru. Nejprve prosím dovolte několik 
faktů z historie této budovy. smuteč-
ní obřadní síň v sousedství hornocere-
kvického hřbitova byla vystavěna kon-
cem osmdesátých let. Tehdy byla bu-
dována za pomoci místních obyvatel 
a menších firem a živnostníků z oko-
lí. stavba byla dokončena v roce 1991 
a  od těchto dob slouží nejen našim 
občanům, ale občas také obyvate-
lům okolních obcí. současný stav této 
budovy odpovídá zhruba jejímu stá-
ří, v minulých letech byla jedinou vět-
ší investicí oprava střechy, kterou do 
objektu zatékalo, jinak je vše původní. 
Jedna z  nepravd, které kolují na ve-
řejnosti je, že rozloučení ve smuteč-
ní síni bylo v  minulosti ZDARMA! Ni-
kdy tomu tak nebylo. Kolem každé-
ho rozloučení se pohybují lidé, kte-
ří za toto dostávají finanční odměnu. 
Zaměstnanci pohřebních služeb jsou 
vypláceni zpravidla majitelem pohřeb-
ní služby a  platí je pozůstalí v  rámci 
konečné částky za obřad. Mimo tyto 
pracovníky ve smuteční síni pracují 
při obřadu a před obřadem také dal-
ší lidé. Uklízečka, bez které by interi-
ér nevypadal tak, jak vypadá, dále ob-
sluha zvukového zařízení, která zajiš-
ťuje hudební produkci a  s pozůstalý-
mi vybírá několik skladeb, které jsou 
nutné skloubit s dalším člověkem, kte-
rý přednáší smuteční řeč. I tento pra-
covník se schází několik dní před ob-
řadem s pozůstalými a musí připravit 
důstojnou řeč, kterou přednese před 
někdy zcela zaplněnou smuteční síni 
a to rozhodně není jednoduchý úkol. 
pokud pohřební služba tyto pracov-
níky nemá, může využít pracovníky 
města, kteří tuto službu vykonávají na 
základě tzv. dohody o provedení prá-
ce. v minulosti byli tito pracovníci vy-
pláceni z rozpočtu města Horní cere-
kev, tedy z  veřejných zdrojů (peněz 
nás všech). věřte, že takovou to ano-
málii nikde ve městech, kde stojí ob-
řadní síň, nenajdete. Nejen, že městu 

SmuteČnÍ ObřadnÍ SÍň
Horní cerekev při takovémto obřadu 
nepřitečou žádné finanční prostředky 
pro investici do objektu, ale navíc vy-
plácí výplatu pracovníkům za již zmi-
ňované služby. v  zimním období je 
nutné ještě k  těmto nákladům přičíst 
několik stokorun za elektrickou ener-
gii, kterou se v objektu smuteční ob-
řadní síně topí. Je naprosto běžné, že 
města mají zavedené ceníky za tyto 
nabízené služby a  nikdo se nad tím 
nepozastavuje. Rada města tak na 
svém zasedání dne 11.  1. 2021 usne-
sením č.6/11-01-2021 schválila níže 
uvedený ceník za pronájem objektu, 
a za případně objednané služby. ce-
ník je platný od 15. 1. 2021 Z každého 

smutečního rozloučení, který uspořá-
dá pohřební služba v  naší smuteční 
obřadní síni zůstane v pokladně měs-
ta 1.100 Kč. Částka, která snad pro 
nikoho z pozůstalých není likvidační 
a město tak získá alespoň nějaké fi-
nanční prostředky na běžný provoz 
a  údržbu objektu smuteční obřadní 
síně tak, aby mohla nadále důstoj-
ně sloužit našim občanům při posled-
ním rozloučení se svými nejbližšími. 
Zavedením tohoto ceníku došlo také 
k  jistému narovnání konkurenčního 
prostředí, mezi pohřebními služba-
mi. Firmy pohybující se v tomto obo-
ru, „rády“ využívaly služeb města, za 
které nemusely platit. 

v  této souvislosti také uvádíme, že 
v objektu smuteční síně je rovněž míst-
nost určená pro chlazení těl zesnulých 
a přípravna. Tyto místnosti jsou staveb-
ně odděleny od hlavní části budovy sa-
mostatným vchodem a bylo je tak mož-
né využít ke komerčnímu pronájmu po-
hřební službě, která je na své náklady 

osadí chladicím zařízením a  bude tak 
využívat k účelu, ke kterému byly v mi-
nulosti zbudovány. Město tak získá dal-
ší pravidelný příjem za pronájem těch-
to prostor a bude moci investovat další 
prostředky do nutné modernizace ob-
jektu bez nutnosti zatížit těmito nákla-
dy rozpočet města.



Zpravodaj města horní Cerekev www.hornicerekev.cz

4

v  rámci projektu pořádaným Krajem 
vysočina se i  hornocerekvičtí senioři 
zapojují a nadále mohou zapojovat do 
projektu s  názvem „Letní škola senio-
rů“. Ten se skládá z celkem šesti tema-
tických  přednášek odborných lektorů, 
které jsou vzhledem k  současné epi-
demiologické situaci přenášeny online. 
Město Horní cerekev má pro tyto účely 
připravený živý přenos přes dataprojek-
tor v prostorách obřadní síně v budově 

LetnÍ škOLa SeniOrů v našem měStě
radnice. Jsme velice rádi, že jsou semi-
náře hojně navštěvovány našimi spo-
luobčany a věříme, že témata jsou pro 
posluchače zajímavá a užitečná. v mě-
síci srpnu se můžete těšit na poslední 
dvě přednášky a  to 5.  srpna na téma 
„Bezpečný domov aneb nejsou to jen 
viry, co nás ohrožují“ a 19. srpna „Myš-
lením ke zdraví aneb zdraví si musíme 
hýčkat“. všichni jste srdečně zváni a na 
vaši účast se těšíme.

Také naše město se připojilo k  ce-
lostátní vlně podpory obcím zasaže-
ným ničivým tornádem, které se jižní 
Moravou prohnalo 24.  června letoš-
ního roku. podpořili jsme materiál-
ní sbírku, kterou velice rychle uspo-
řádal sDH Horní cerekev. Díky jejich 
pružnému přístupu, tak mohl již vyra-
zit 26. června nový dopravní automo-
bil sDH s naloženými věcmi přímo do 
postiženého místa. Následovala dru-

pOmOC zaSaženým ObLaStem břeCLavSka a hOdOnÍnSka
há sbírka pomoci, do které se zapojili 
i mnozí spoluobčané a v pátek 2. čer-
vence naši hasiči vyrazili do postižené 
oblasti podruhé. 
Organizačně náročné bylo také při-
pravit plně naložený kamion potřeb-
ných trámů a hranolů. pomocnou ruku 
podala pilařská zařízení v našem oko-
lí, hlavně pily pana Lisy z  Horní vsi, 
pana Havelky z Těšenova a pana Kůty 
z  Janovic. Dodání potřebného dřeva 
z městských lesů do pilařských provo-
zů pomohl koordinovat náš OLH pan 
petr Topka. Druhý týden od konkrét-
ního požadavku byl vypraven kamion 
s požadovaným materiálem, který se 
podařilo bezplatně zajistit s  pomocí 
pana Martina Duby. všem zúčastně-
ným, jak z  řad veřejnosti, tak členům 
sDH Horní cerekev a  také již zmíně-

ným zpracovatelům dřeva patří obrov-
ský dík! Je potěšující, že mezi lidmi je 
stále velká vlna solidarity, která se při 
těchto katastrofách dokáže zvednout 
a pomoci, tam kde je to potřebné. 
Další pomoc, tentokrát finanční, se 
podařilo získat od vás, občanů naše-
ho města, a to úžasnou částku ve vý-
ši 27 852 Kč, která bude zaslána obci 
Mikulčice

Všem moc DĚKUJEME! 

Nový systém svozu odpadů s názvem 
„D2D“, který zavedla svozová firma 
sOMpO má za sebou první měsíce 
ostrého provozu. Toto období ukáza-
lo, že nově zavedený systém fungu-
je a množství komunálního odpadu 
ve sledovaném období výrazně ubylo. 

OdpadOvé hOSpOdářStvÍ
nery na plast a papír, již po 10 dnech 
od posledního svozu doslova přeté-
kají a sběrná hnízda vypadají spíše ja-
ko skládka. Tento problém intenzivně 
řešíme se svozovou firmou sOMpO 
a zdá se, že v měsíci srpnu by moh-
lo dojít ke zvýšené frekvenci svozu 
kontejnerových nádob. Jako dočasné 
řešení nám bylo nabídnuto zapůjče-
ní 10 ks kontejnerů (pět na plast a pět 
na papír), kterými jsme posílili sběrná 
hnízda. Toto řešení je však pouze do-
časné a spíše nedostatečné. v někte-
rých případech jsou však na vině pře-
plněných kontejnerů i sami uživatelé a 
to vhazováním celých krabic např. od 
obuvi, nebo od malých domácích spo-
třebičů. s uzavřenými, ale prázdnými 
peT lahvemi je to podobné. proto žá-
dáme občany, aby se před kontejne-

Že má systém ještě nedostatky, které 
je potřeba odstranit je zřejmé, hlavně 
u systému veřejné sběrné sítě. Kontej-

rem zamysleli, zda by nebylo vhod-
nější onu krabici či peT lahev nejprve 
jednoduše sešlápnout a až poté vy-
hodit.  v závěru připomínáme, že i na-
dále si mohou majitelé rodinných do-
mů či chalup zažádat o nádoby na tří-
děný odpad. Toto můžete učinit buď 
osobně na MěÚ Horní cerekev, ne-
bo emailem na adrese starosta@hor-
nicerekev.cz připomínáme také, že na 
webových stránkách města www.hor-
nicerekev.cz je na horní straně obra-
zovky odrážka s  nápisem ODpADY. 
Zde si můžete přehledně zjistit, který 
den bude vyvezen konkrétní druh od-
padu, ať už menších nádob od vašich 
dveří, nebo kontejnerů veřejné sběr-
né sítě. stejné informace můžete zís-
kat také na webu společnosti sOM-
pO, a.s. www.sompo.cz.
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s koncem školního roku byla zahájena 
letní sezona v  zatopeném kamenolo-
mu v Horní cerekvi. pro návštěvníky by-
la pláž doplněna o  dalších pět laviček, 
po kterých volali hlavně starší návštěv-
níci. Osazeny byly také mobilní toale-
ty, opraveny stojany na odpadové pytle 
a  již na jaře byla upravena také plocha 
určená k parkování, zpevněním travna-
té plochy s pomocí kamenné drtě. Ně-
kteří návštěvníci si již možná také všimli 

LetnÍ SezOna v LOmu

drobných úprav na bývalé drtičce kame-
ne, jejíž betonové torzo bylo se souhla-
sem rady města využito ke studentské 
klauzurní práci Jakuba Hunala - studen-
ta střední uměleckoprůmyslové školy 
v Heleníně. Betonový přístřešek byl do-
plněn o grafickou úpravu v barvách měs-
ta Horní cerekev a  o  dřevěné lavičky 
k možnému posezení. studentu Jakubo-
vi Hunalovi děkujeme za zkulturnění to-
hoto místa a gratulujeme ke dvojce, kte-
rou za svou práci ve škole obdržel.

 Milan Kunst

Možná někteří z  vás zaznamenali 
z médií, že si v  letošním roce při-
pomínáme 300 let od blahořeče-
ní nejznámějšího českého světce 
a patrona lidí od vody Jana Nepo-
muckého. Také v našem městě sto-
jí jeho socha v parku na náměstí T. 
G. Masaryka. původně byla umís-

Oprava SOChy 
Jana nepOmuCkéhO

těna u  kostela zvěstování panny 
Marie, v parku stojí od roku 1843. 
pochází z roku 1717 a od 3. 5. 1958 
je památkově chráněna. s potřeb-
ným souhlasem příslušných úřadů, 
byla v  červnu provedena restau-
rátorem její údržba a čištění, ještě 
v letošním roce dojde k opravě ná-
pisů a zlacených částí koruny. 

Tradiční Hornocerekvická pouť připad-
la na víkend 26.a 27. června. vládní na-
řízení pozměnila pravidla pro vnitřní 
akce a  tak plánovaná páteční zábava 
s  kapelou Nukleár musela být zruše-
na. snad si to vynahradíme příští rok… 
v neděli si mohli dospělí i  děti užívat 
pouťové atrakce v krásném slunečním 
počasí. Město připravilo stánky pro 
prodejce, kteří nabízeli rukodělné vý-

hOrnOCerekviCká pOuŤ

robky. v Kulturním domě byla pro dě-
ti odehrána pohádka „O třech prasát-
kách“. I přes nízkou účast publikum od-
cházelo usměvavé a spokojené. 

 Ludmila Červenková

Milí občané Horní cerekve. po 10 lé-
tech słuzby v rodné katowicke diecé-
ze přijel jsem do České Republiky do 
Českobudějovické diecéze. Je to už 
devět let. po 10 měsících v  Českých 
Budějovicích nastoupil jsem do Horní 
cerekve. Je to už osm let jak jsem za-
čínal působit v  našich farnostech. Na 
začátku były to farností Horni cerekev, 
Rynarec a veselá. Na rok jsem opustil 
Rynarec a  sluzil jsem v Novém Rych-
nově. pak přišla změna, opustil jsem 
veselou a začal v počátkach. To były 
takové malé změny. Teď se chystá tro-
chu větší. pan Biskup potřebuje mně 
v sušici a vidí mne jako vikáře. Změna 
bude v polovině července.
Není i pro mně ta změna jednoduchá, 
ale kdy hledáme Boží vůli někdy si my-
slíme že ani pána Boha nepotřebuje-
me a jdeme svojí cestou. v naší církví 

řÍmSkOkatOLiCká farnOSt – SLOvO prO ObČany v hOrnÍ Cerekvi
i my jako kněží mamy naslouchat co ří-
ká pán Bůh a poslouchat biskupa – to 
jsme slibovali.
Musím vám říct, že mam vás rád. prv-
ní farností to první laska. Nikdy na vás 
nezapomenu. prožil jsem tady krásné 
chvíle spojené s  přátelstvím spousta 
lidí. To všechno co jsme spolu prožili 
bude pěknou vspominkou. vspomen-
te na poutě, které jsme vykonali, setká-
ní na farach te biblické i te k oslavám, 
Mše sv. na kterých jsme se tak často 
setkávali. Máme za to pánu Bohů být 
vděční.
chci take poděkovat vám, kteří jste mi 
pomáhali v  každodenním životě. pří-
hod s polska tady był pro mne obrov-
skou změnou, ale diky vám mohl jsem 
se citit jako doma.
Za chvílí začínají prázdniny čas pro ro-
diny a pro vytváření společenství.

poutníci, kteří navštěvují Řím, se mo-
hou zastavit i v castel Gandolfo. Je to 
letní sídlo papežů. Občas tam přichá-
zejí, aby si odpočinuli. Dělají to proto, 
aby byli připraveni zvládnout svoje mi-
mořádné poslání. O  odpočinku nám 
hovoří i  evangelium. Apoštolové při-
cházejí k Ježíšovi ze své první misijní 
cesty. vypravují Ježíšovi o svých zážit-
cích, co dělali a učili. Ježíš je dobrým 
psychologem a zjišťuje, že jeho učed-
níci potřebují odpočinek. proto je zve 
na osamělé místo, aby si odpočinuli. 
I my můžeme správně odpočívat.
Budu se za vás modlit a  prosím vás 
take o modlitbu.
p. Martín Brácha bude můj nastupce. 
přeji hodně Božího požehnání. prosím 
obracejte se na něj cokoliv budete po-
třebovat vyřídit s farnosti – 721 074 647.

P. ThLic Jarosław ZYGMUNT
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víkend OtevřenýCh zahrad
Již je tomu 10 let co v chrástově pro-
běhla první certifikace přírodních za-
hrad na vysočině za účasti radních 
Kraje vysočina a senátora Miloše vy-
strčila. Za jednu z nejkrásnějších sou-
kromých zahrad vysočiny je právem 
považována zahrada manželů Fexo-
vých přímo na návsi. I letos bylo možné 
o víkendu otevřených zahrad ve dnech 
12.-13.  června tuto zahradu navštívit. 
v  celé České republice bylo pro ve-
řejnost v roce 2021 zpřístupněno 232 
zahrad z toho na vysočině 23 zahrad. 
přírodní zahradničení se stává stále vy-
hledávanější zvláště mezi mladými lid-

z ChráStOva...

mi, kteří hledají inspiraci pro vytváření 
právě takových zahrad, které souzní 
s přírodou. Ideální počasí přilákalo jen 
v sobotu 100 návštěvníků a i celou ne-
děli až do 18 hodin se manželé Fexovi 
věnovali všem kdo přišli. Za to jim pat-
ří velký dík. přijeli nejen lidé z blízkého 
okolí ale i z různých koutů naší země. 
 přírodní zahrada u domu č.p. 1 o roz-
loze více jak 5500 m2 je chloubou naší 
vesnice a již několikrát se stala objek-
tem zájmu redaktorů časopisu venkov 
a styl, Krásný rok a jiných. průchodem 
vedle domu vejdete do rozlehlé za-
hrady, kde se otevírá pohled na různá 

POuť 
O  víkendu 3.–.4.  července se kona-
la tradiční chrástovská pouť. Té před-
cházel každoroční úklid naší vesničky. 
Renovovalo se oplocení hřiště, sekl se 
fotbalový trávník, uklízela a zdobila se 
kaplička, uklízela se zastávka i společ-
né prostory u  kontejnerů. všem, kte-
rým není lhostejné jak vesnička vypa-
dá a přiložili ruku k dílu patří velké po-
děkování. v sobotu v odpoledních ho-
dinách proběhl každoroční fotbalový 

zápas za účasti malých i  velkých hrá-
čů. v neděli od 14 hodin sloužil v kapli 
rychnovský farář pouťovou mši. celý 
víkend byla otevřena hospůdka, kde 
mohli sousedé spolu posedět a v ne-
děli nám zahrála i   živá muzika pa-
na Duška z  pelhřimova. sluníčko sví-
tilo a myslím. že letošní pouť se opět 
opravdu vyvedla. 

 Jitka Křížková, 
kronikářka obce Chrástov

zákoutí. pro potěchu oka i  čichu jsou 
zde květinové koutky, trvalky, růže, ale 
i  malé loučky, kde kvetou kopretiny, 
kohoutky, zvonečky… Objevíte vodní 
plochy - rybníček s rybkami, kde kve-
tou lekníny, kosatce, studánku, jezírko. 
Nechybí suché zídky, kde voní mateří-
douška a šalvěj… a mnoho dalšího. Ná-
vštěva této zahrady byla opravdovým 
balzámem na duši.

Ani minulé období příliš nenahráva-
lo osobnímu setkávání. Nejprve to-
mu příliš nepřálo počasí, poté se za-
se po covidové pouze dostavily běž-
né nemoci… Rozhodli jsme se tedy, že 
si děti stejně jako ve škole přezkou-
šíme, zda doma na „distanční“ výuce 
nezahálely. připravili jsme a  v  areálu 
školy rozmístili krabičky s jednotlivými 
předměty, které si mohly děti s rodiči 
kdykoliv během týdne projít. Zkouše-
li jsme z osmi předmětů – o výtvarce 
děti kreslily křídami na chodník oblí-
benou písničku, o  češtině přiřazova-

Zš děnÍ v kLubÍČku
ly obrázky k prvním písmenům, o  tě-
locviku skákaly, v chování rozlišovaly 
správné a  špatné chování… A  nako-
nec děti obdržely vysvědčení a malou 
dobrůtku. 

A dále? v září bychom rádi opět udě-
lali víkendový pobyt v  Nové cerekvi 
a pak jen doufáme, že budeme moci 
pokračovat v zaběhnutých kolejích.

Dana Mezerová Nevosádová
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LetnÍ aktivity prOJektu SpOLeČná CeSta
v červnu jsme realizovali seminář s ná-
zvem „spolky na Hornocerekvicku“, 
kam jsme pozvali představitele všech 
spolků a  mile nás překvapila hojná 
účast. Na semináři jsme zároveň před-
stavili náš leták s názvem „spolky a zá-
jmová činnost na Hornocerekvicku“, ze 
kterého máme upřímnou radost. Každý 
ze spolků obdržel sto kusů letáku zdar-
ma, sto kusů letáku obdrželi také part-
neři projektu. Během července bude-
me leták šířit i mezi ostatní místní spol-
ky a širokou veřejnost, leták bude ta-
ké volně k dispozici v knihovně města 
v Horní cerekvi. 
v knihovně se také začíná naše velká 
letní hra s názvem „Léto s hříbátkem“. 
všem místním mladším dětem (školka 
a  1. – 4. třída ZŠ) byl rozdán leták 

Projekt „Společná cesta“ spolku Hříbátka, z.s. podpořila Nadace OSF v rámci programu Active Citizens Fund, jehož cílem je podpora ob-
čanské společnosti a posílení kapacit neziskových organizací. Program je financován z Fondů EHP a Norska.

s  hádankami, kde najdou hříbátko 
a  letní pohled, který nám děti mohou 
poslat ze svých prázdninových cest 
i  dobrodružství. Ze všech došlých 
pohledů pak vylosujeme výherce, na 
které čekají krásné ceny. velký dík patří 
panu Miroslavu václavíkovi, který nám 

rád schoval hříbátka pod svá křídla. 
Moc děkujeme a těšíme se na všechny 
pohledy a pozdravy z vašich výletů! 
více info o akci na našem webu www.
hribatka.webnode.cz nebo FB. 

Krásné léto přejí Hříbátka. 
Monika Brzoňová

Dovolte mi malé zamyšlení nad citá-
tem Roberta Fulghuma, který je mi blíz-
ký a jehož slova vnímám jako velmi zá-
sadní při vzdělávání v mateřské škole. 
Robert Fulghum tuto větu, jako i  stej-
nojmennou knihu, zajisté psal s nema-
lou nadsázkou. všichni, kteří jsme prošli 
vzdělávacím systémem, každý den zjiš-
ťujeme, že možná není až tak vzdálená 
pravdě. pro život dítěte má předškolní 
vzdělávání dalekosáhlý význam, neboť 
poznatky lékařů, psychologů a  učitelů 
dokazují, že většina toho, co dítě pro-
žije v prvních letech života a co z pod-
nětů okolního prostředí přijme, má tr-
valou hodnotu. Rané zkušenosti, které 
dítě získává svým životem v rodinném 
i mimorodinném prostředí, se v jeho ži-
votě – třeba i daleko později – zhodno-
tí a  najdou své uplatnění. v  mateřské 
škole stavíme základy lidské osobnosti, 
kultivujeme duši i  tělo. celý další život 
člověk čerpá z dovedností a z poznat-
ků nabytých v mateřské škole 

„Všechno, co opravdu potřebuju znát, jsem se naučil v mateřské školce.“   
Robert Fulghum

StřÍpky z mateřSké škOLyMš

Čím to, že informace z dětství se nám 
vrývají tak hluboko do paměti? Je to 
vážně jen tou „dětskou hlavičkou,“ ne-
bo za to může odlišný přístup pedago-
gů mateřských škol, způsob předávání 
„učiva?“ Asi všechno dohromady, ma-
lé děti jsou jako houby, nasávají infor-
mace bez větších problémů, jsou při-
rozeně zvídavé, natěšené na všech-
no nové, zajímavé, neotřelé. Úkolem 
předškolního pedagoga je vytvořit 
pro děti vhodné, podnětné prostře-
dí a  prostřednictvím hry, prožitkové-
ho a situačního učení a dalších forem 
prožitkové pedagogiky děti posouvat, 
povzbuzovat je, probudit v nich vnitřní 
motivaci k učení, touhu po vzdělávání, 
ukázat jim, jak být v poznávání aktivní, 
jak je skvělé a přínosné, když mohou 
získané teoretické informace využít 
v praktickém životě. Děti vedeme od 
útlého dětství k samostatnosti, aktivní-
mu zájmu o témata, která v mateřské 
škole probíráme, informace jim logic-

ky propojujeme, dáváme dětem pro-
stor pro otázky, necháváme je disku-
tovat a přicházet s novými a kreativní-
mi nápady, vedeme děti k zodpověd-
nosti za své vzdělávání i chování. 
Mateřská škola je ve většině přípa-
dů první institucí, kam děti přicháze-
jí z prostředí rodiny a bezpečí domo-
va, proto si velmi vážíme oboustranné 
komunikace mezi školou a  zákonný-
mi zástupci, vzájemné důvěry a  po-
chopení. Máme společný cíl, a to jsou 



Zpravodaj města horní Cerekev www.hornicerekev.cz

8

názor vlády na testování dětí, šli dětem 
příkladem, situaci jim vysvětlili a  po-
mohli k  bezproblémovému průběhu 
testování. v průběhu května a června 
se nám podařilo uskutečnit několik plá-
novaných akcí, jako např. oslavit MDD 
sladkou zmrzlinou, Krtečci se vydali na 
statek do Nové Bukové k rodině von-
drů, za milé pozvání, přijetí a čas, kte-

lečné setkání s  rodiči při Šipkované, 
která byla zakončena hledáním pokla-
du na zahradě školy a sladkou odmě-
nou pro děti – nanukem. Máme za se-
bou také zápis do mateřské školy, kte-
rý stejně, jako v  loňském roce probě-
hl z větší části bezkontaktně, bohužel 
rodiče, ani jejich děti neměly možnost 
seznámit se s  prostředím mateřské 
školy. Do školy je zapsáno 20 nových 
dětí a 17 dětí odchází do základní ško-
ly. v posledních letech dochází každo-
ročně k „drobnému“ nárůstu dětí, což 
je na jednu stranu přínosné, na druhou 
stranu to sebou nese zvýšené nároky 
a rizika pro pedagogy při práci s dět-
mi, neboť jsou třídy naplněny na hrani-
ci možností. Z důvodu naplněnosti ma-
teřské školy již další přihlášky nepřijí-
máme, děkujeme za pochopení!
Konec školního roku nás pedago-
gy nutí bilancovat nad plody své prá-
ce. Zhodnotit uplynulý rok, který ne-
byl jednoduchý, zamyslet se nad svou 
prací, přemýšlet, kde jsou „rezervy,“ co 
je možné zlepšit. Jsem ráda, že jsme 
přes všechny překážky stále plny elá-
nu a nadšení a společnými silami doká-
žeme realizovat spoustu nápadů.
přeji krásné a pohodové léto plné slu-
níčka, cestování, relaxace a  těším se 
v září na viděnou.

Mgr. Bc. Lenka Jantačová
 ředitelka MŠ Horní Cerekev

šťastné a spokojené děti, které prová-
zíme na jejich životní i vzdělávací ces-
tě. v  mateřské škole cíle předškolní-
ho vzdělávání podle Rvp pv nazývá-
me klíčovými kompetencemi a cílíme 
k  tomu, aby děti před nástupem do 
ZŠ měly osvojeny kompetence (sou-
bor vědomostí, dovedností, schop-
ností, postojů a  hodnot) v  co největ-
ší míře. především dbáme na osvojení 
norem slušného chování, sebeobslu-
hy, aby se děti uměly orientovat v lid-
ských vztazích a  v  životě, uměly ko-
munikovat a poradit si, aby měly osvo-
jeny základní lidské hodnoty jako je 
zdraví, láska, přátelství, vztah k příro-
dě, vzdělání… 
A dovolte citát mého oblíbeného au-
tora nakonec: 
„Všechno, co potřebuju znát, tam ně-
kde je. Slušnost, láska a základy hy-
gieny. Ekologie, politika, rovnost a ro-
zumný život.“ Robert Fulghum
I letošní školní rok byl oproti předcho-
zím létům nestandardní (pokud pomi-
nu loňský školní rok) a doufejme, že se 
nestane normou pro další roky. Nejpr-
ve došlo v  únoru k  promoření mateř-
ské školy covidem a později k plošné-
mu uzavření mateřských škol vládou. 
v letošním roce jsme navíc „obohace-
ni“ o testování dětí. Za bezproblémový 
průběh testování bych chtěla poděko-
vat rodičům, přestože někteří nesdíleli 

StřÍpky ze zákLadnÍ škOLyZš
Školní rok 2020/2021 byl velmi nároč-
ný pro všechny účastníky vzděláva-
cího procesu, hlavně pro děti, rodiče 
a učitele, na neustále se měnící situ-
aci muselo reagovat vedení školy or-
ganizačními změnami, více povinností 
měli také všichni provozní pracovníci. 
situaci ve škole komplikovalo také po-
vinné testování a  s  výjimkou posled-
ních týdnů i  ochrana dýchacích cest 
během vlastní výuky. všechna úska-
lí jsme však zvládli díky ochotě a pra-
covnímu nasazení všech pracovní-
ků školy, díky disciplinovanosti dětí 
a samozřejmě díky spolupráci s rodi-
či a jejich pochopení stávající situace. 
Ne všem vždy všechno vyhovovalo, 
ale mimořádná situace vyžaduje mi-
mořádná opatření a veškeré změny je 
třeba vnímat v rámci celku školy. Nej-

rý vondrů dětem věnovali, velmi dě-
kujeme. Ježečci putovali za skřítkem 
a  na cestě plnili spoustu úkolů, Koťa-
ta uspořádala diskotéku v kostýmech, 
protože únorový karneval, na který 
se děti moc těšily, jsme kvůli uzavření 
mateřské školy nemohli zorganizovat. 
předškolní děti se slavnostně rozlouči-
ly s mateřskou školou, tento rok opět 
z  důvodu covidu v  komorním duchu 
bez rodičů a zřizovatele. Děti byly pa-
sovány na školáky, dostaly knihu, ba-
líček s potřebami do školy a v  jídelně 
je čekal sladký zákusek a šampaňské. 
poslední akcí školního roku bylo spo-
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více času ve škole strávily děti z první 
a  druhé třídy, nejméně pak žáci dru-
hého stupně. všichni zaslouží velké 
poděkování a  zároveň doufejme, že 
příští školní rok bude koronavirem po-
znamenán co nejméně.

Jak šel čas ve školním roce
 2020/2021:

14. října uzavření ZŠ
18. listopadu návrat 1. a 2. ročníku ZŠ
30. listopadu návrat 3. –5. a 9. roční-
ku ZŠ, 2. stupeň rotační výuka
21. a 22. prosince ZŠ volno
4.  ledna otevřeny pouze 1. a  2. roč-
níky ZŠ, ostatní ročníky a  vzdělávací 
úrovně uzavřeny 
1. března všechny školy uzavřeny
12. dubna otevřen 1. stupeň ZŠ – ro-
tační výuka 
10. května všechny kraje – 1. stupeň + 
rotační výuka na 2. stupni
17.  května celá ČR  – plně otevřen 1. 
stupeň + rotace 2. stupně
24. května všechny kraje – plně ote-
vřen 2. stupeň

v  posledních dvou měsících školního 
roku naši žáci dosáhli dalších úspěchů 
v  soutěžích, když trio deváťáků repre-
zentující školu (B. Janoušková, J. Brož 
a T. Kolář) v mezinárodní přírodovědné 
soutěži YpeF zvítězilo také v oblastním 
kole a postupuje do celostátního kola. 
Tomáš Kolář se navíc umístil v celostát-
ní soutěži Mladý zahrádkář na skvělém 
druhém místě ze 108 účastníků. Dě-
ti z  prvního stupně se zúčastnily růz-
ných výtvarných soutěží, jejich oceněné 
práce si můžete prohlédnout na www.

zshornicerekev.cz v aktualitách. Za do-
držení protiepidemických opatření jsme 
uspořádali „Mléčný“ a  „Ovocný“ den, 
Dětský den, výtvarnou výstavu ke Dni 
otců, naši prvňáčci byli pasováni na čte-
náře, proběhlo rozloučení s deváťáky na 
radnici. Některé děti se sešly i o prázd-
ninách, aby si zazávodily na dračích lo-
dích. Na červencovém čtvrtém ročníku 
závodů vajgarská saň na Ratmírovském 
rybníku si vypádlovaly dvě třetí místa na 
tratích 200 a 1000 metrů.
v současné době probíhají na naší ško-
le dva týdenní „příměstské tábory“, kte-
rých se zúčastní celkem 34 dětí z první-
ho stupně. program od pondělí do pát-
ku od 7 do 17 hodin pro ně připravily 
a zajišťují dvě dvojice vedoucích – Len-
ka procházková s Barborou Bockovou 
a eva Drdová s Lucií Drdovou.
Během prázdnin proběhnou drobné 
opravy a  vylepšení, v  budoucí druhé 
a čtvrté třídě budou instalovány reku-
perační jednotky ke zlepšení výměny 

vzduchu ve třídách. Rovněž očekává-
me schválení žádosti o dotaci v rámci 
projektu Opvv (Operační program vě-
da, výzkum a  vzdělávání) Šablony  III. 
Tato dotace nám umožní zavedení dal-
ších aktivit pro žáky naší školy od do-
učování žáků ohrožených školním ne-
úspěchem přes vznik nových zájmo-
vých kroužků/klubů (např. také roboti-
ka/Ozoboty). součástí „Šablon“ budou 
také projektové dny s různým zaměře-
ním a tematická setkávání s rodiči. Ško-
la bude mít k dispozici také 3D tiskárnu 
v bezplatném pronájmu.
Už teď víme, že v  prvním týdnu zá-
ří proběhne trojí testování žáků i  za-
městnanců, další podrobnosti očeká-
váme na přelomu července a  srpna. 
Hned v září pojede čtvrtá třída na dět-
ské dopravní hřiště, třetí a  čtvrté tří-
dě začne plavecký kurz (deset lekcí, 
každý pátek dopoledne). Aby mohly 
proběhnout všechny plánované akce 
a projekty, přejme si, aby se neopako-
vala situace z loňského podzimu.
připomínáme, že školní kuchyně je 
v provozu do pátku 30. července, obě-
dy můžete opět odebírat od středy 
25.  srpna. přihlášky a  odhlášky na ji-
delna@zshornicerekev.cz, na čísle 
565 396 222 nebo osobně ve škole. 
pro zájemce o dotované obědy pro děti 
vytvoříme žádost pro obecně prospěš-
nou společnost Women for women: htt-
ps://women-for-women.cz/obedy-pro
-deti-2/. Nejen tyto, ale i mnoho dalších 
informací včetně podrobného zpravo-
dajství a fotografií z akcí školy si můžete 
prohlédnout na našich stránkách www.
zshornicerekev.cz. 

Za školní kolektiv 
Mgr. vítězslav skopal
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vybÍráme z nabÍdky nOvýCh knih v měStSké knihOvně 
KNIHY NA DOvOLeNOU

navštivte městskou knihovnu a staňte se čtenářem. 
výpůjční dny : pondělí, středa a pátek.
ve dnech 25. a 27. srpna bude knihovna uzavřena 
– dovolená. 

Děkuji. Přeji Vám krásné léto a pevné zdraví.
 Miroslav Václavík

karolína rellig, báááječná dovolená 
aneb Cizí neštěstí potěší. 
Dovolená může být krásná, slunná, deš-
tivá, ale taky společná. Už jste něco po-
dobného zažili? A že to bylo bezva? Mož-
ná u  vás. Může to ale dopadnout i  vra-
žedně, hlavně když se na společné do-
volené dohodnou bezdětný manželský 
pár, rodina s desetiletým ďáblíkem a pu-
berťačkou a dva důchodci. O  infarktové 
situace pak není nouze. Ale jak známo, 
cizí neštěstí potěší! 

michaela klevisová, zmizela v mlze. 
Tajemný příběh z  malé norské vesničky 
za polárním kruhem, kde dochází k  po-
divným úmrtím. Na místě se nachází kri-
minalista Josef Bergman, který zde pů-
vodně chtěl trávit očišťující dovolenou, 
ale nakonec mu nezbyde než se do pří-
padu zapojit také.

richard händl, historie trochu jinak. 
převážně nevážně o  českých dějinách. 
Autor se zaměřuje na nejpozoruhodněj-
ší okamžiky české historie. s humorným 
nadhledem začíná událostmi našich nej-
ranějších dějin a přináší několik originál-
ních teorií a  hypotéz se solidní oporou 
v pramenech.vyprávění pokračuje vyvra-
cením některých obecně zažitých omylů.

Lenka špačková, když láska schází… 
Hlavní hrdinka silvie by nejprve chtěla, 
aby ji otec jako náctiletou tak despoticky 
nedržel doma a pouštěl ji ven. později by 
od svého manžela chtěla, aby jí projevo-
val více náklonnosti, aby netrávil odpole-
dne v dílně a večery u počítače. chtěla 
by, aby nemusela bydlet s  tchýní, která 
jí neustále předhazuje, že všechno dělá 
špatně. Naštěstí jí nechybí humor a v kri-
tických chvílích i potřebný nadhled. 

barbora Stluková, příběhy z  jižních 
Čech – třeboňsko. Jak vodníci hledali do-
mov. Jedinečnou jihočeskou krajinou Tře-
boňska, kterou ruka člověka změnila v ob-
divovaný klenot naší země, vás provedou 
tři vodničtí bratři! Ruda, vojta a slávek jsou 
tři vodničtí bratři od Blatné. Jejich milovaný 
rybník se proměnil v pole a vodníci se vy-
dají hledat nové hospodářství. Na své pouti 
zažijí mnohá vodnická dobrodružství.

vojtěch Lavický, na motorce kolem světa. 
v dubnu 2016, rok a půl od nápadu projet 
svět, stojíme já a Mirka v centru Brna na 
startu naší životní cesty. Následující sko-
ro dva roky nás naše věrné stroje denno-
denně unášejí krajinou vstříc novým zážit-
kům. Od pouští Íránu přes velehory střed-
ní Asie až do Země vycházejícího slunce. 
přes oceán do nejjižnějšího města svě-
ta, kolem solných plání, inckých památek 
a zasněžených vrcholků And až do zemí 
kávy, kakaa a rumu.

Lisa regan, mizející dívky. Detektiv Josie 
Quinnová se zaplete do pátrání po zmize-
lé dívce. Když místo ní najdou jinou, zce-
la otřesenou, Josie pojme podezření, že 
jde o  mnohem rozsáhlejší případ. Navíc 
se záhy ukáže, že ani zdejším oficiálním 
autoritám zřejmě není radno důvěřovat…

alena blanářová, Starosti z radosti. 
Ze života na mateřské už Anežce začí-
ná jít hlava kolem, a tak nutně potřebuje 
změnu. Bude kýženým rozptýlením práce 
s malými špunty v mateřské školce nebo 
návrat k její dětské lásce - ke koním? Jisté 
je, že jedno i druhé jí přinese perné i ve-
selé chvilky a taky důležité poznání. 

denisa martincová, šepot motýlů. 
simona je mladá, ambiciózní novinářka. 
Má svou vysněnou práci a přítele, se kte-
rým plánuje budoucnost. Netuší, že její 
zdánlivě dokonalý život změní jeden tele-
fonát. Šepot motýlů je příběh, který se vám 
dostane pod kůži, navodí vám skutečný 
pocit strachu, ale též dojme k slzám.

marie rejfová, když se vosy vyrojí. 
Jakmile se svérázná učitelka Josefína Di-
víšková rozhodne uspořádat letní výtvarný 
kurz na statku pod zříceninou hradu Kráko-
rec, nečeká, že by se mohlo přihodit něco 
vážnějšího. Když je však nalezena mrtvo-
la jednoho z frekventantů, pochopí, že má 
o zábavu postaráno. Kdo je vrahem?
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miLuJi
Miluji každý den, když sluníčko svítí,
miluji na louce to krásné kvítí,
miluji les, co houby nám dává,
krásně mi voní posečená tráva.
Miluji strašně moc moje tři děti,
jsou mi vždy oporou a ptají se:, Jak je Ti? “
Miluji mé vnučky, co radost mi dají,
miluji moc, když se mnou si hrají.
Miluji mé sestry, které mi pomohou,
Ať už jsem na dně a nebo nad vodou.
Miluji život

 27. 5. 2021, M. Krejčová

pOděkOvánÍ
Touto cestou ještě jednou děkujeme, místostarostce p. 
M. vaňkové a panu starostovi M. Kunstovi. Rychlý, lidský, 
vstřícný přístup a pomoc s registrací očkování proti covi-
du, dopravou na očkovací místo a za další pomoc…

 Jana a Zdeněk Němcovi
 Březinova 325

kam za kuLturOu – UDĚLÁTe sI ČAs?

HORNÍ CEREKEV U KULTURNÍHO DOMU
promítá se vždy po setmění. vstupné dobrovolné

Neděle 22. srpna 2021 od 14.00 hod.
RODINNÉ ODPOLEDNE U KD
•	 program pro malé i velké diváky
•	 božský Karel cover Michal Malý - 14.00
•	 soutěže - 15.00 hod.
•	 vodnická pohádka - divadlo Hralous-16.00 hod.
•	 vystoupení Míši chábové -tanec se psy- 16.45 hod.
•	 malba na obličej
•	 cukrová vata a popcorn
•	 skákací hrad a nafukovací skluzavka
•	 posezení s muzikou - 17.15 hod.
vstupné 50 Kč – sLOsOvATeLNÉ vsTUpeNKY

připravuJeme:
DRAČÍ LODĚ – PŮLNOČNÍ DRAK
pátek 10. září 2021, sobota 11. září 2021

Čtvrtek: 12.srpna 2021
HAVEL
pátek: 13. srpna 2021
3 BOBULE
sobota: 14. srpna 2021
MLSNÉ MEDEVĚDÍ PŘÍBĚHY
Neděle: 15.srpna 2021
šTĚSTÍ JE KRÁSNÁ VĚC

sobota 21. srpna 2021
„PREZENTAČNÍ VÝSTAVA VÍN ČR.  
10. ročník. Začátek v 14.00 hodin, konec v 17.00 hodin
Kulturní dům – velký sál

Neděle 28. srpna 2021
DEN DĚTSKÝCH AKTIVIT V LOMU
Začátek v 9.30 hodin
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SpOLeČenSká rubrika

poděKování
Srdečné poděkování všem, kteří se dne 25.6. přišli rozloučit
s naším synem a bratrem panem

Miroslavem Jandou
Také děkujeme za květinové dary a písemné kondolence.
díky též p. václavíkovi a pohřební službě p. plechatého
za přípravu smutečního obřadu.

  Zarmoucená rodina

nOvÍ ObČánCi: OpuStiLi náS:
Tomáš cimler

Jan vlček, věra Martínková, 
Jaroslava vařečková, Marie Marešová, 
Marie palánová, stanislav Hašek, 
Jiří poláček, Miloslav ernst, Božena 
Zmeškalová, eliška Kunstová

Josef Duba 71 let
Marie Mitasová 93 let
Miroslav Janda 48 let
Jaroslava Havránková 89 let
Miroslav parkan 68 let

ČÍSLO 4. 2021 červenec– srpen

JubiLeum OSLaviLi:

manžeLStvÍ uzavřeLi:
Dana Kovářová a petr Žižka
Zuzana papežová a Robert Žák
Ivana váňová a Milan Matějka
Monika Brzoňová a Miroslav vrba

vZpoMínKA
A lesy stále šumí,které jsi měl tak rád.
Tvůj hlas se ztratil, úsměv vítr vzal…

Stále vzpomíná manželka a synové s rodinami

dne 21. září si připomeneme smutné 1. výročí 
úmrtí pana

Lubomíra Klubala
z Těšenova

vZpoMínKA
Už jen kytičku na hrob Ti můžeme dát,
chviličku postát a tiše vzpomínat

vzpomíná rodina

dne 19.8. 2021 uplynulo 12let, kdy nás opustil pan

JoSEF KUBŮ
z Chrástova

při letošním prvním vítání občánků 
města Horní cerekev byli starostou 
města Milanem Kunstem přivítány ty-
to děti: Štěpánka, Michala, Jiří, Domi-
nik, Filip, Linda Anna, Nina a z místní 
části Hříběcí emma a Zuzana.
vítání proběhlo v  sobotu 19. června 
2021 v  obřadní síni hornocerekvické 
radnice. Tradiční akt byl zahájen při-
vítáním miminek, jejich rodičů a  pří-
buzných, následně pronesl slavnostní 
projev pan starosta. Rodiče se zapsa-
li do pamětní knihy města a obdrže-
li pamětní list, praktický dárek a ma-
minky kytičku. slavnost završilo foto-
grafování. 
Nově narozeným občánkům i  jejich 
rodičům přejeme hodně zdraví, štěs-
tí a spokojený život v našem městě.

vÍtánÍ ObČánků

Pavlína Kunstová


